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Slovo	starostky	obce



Práce	obecního	úřadu

Již několik let jsme diskutovali možnost vybudovánı ́nového 
parketu v areálu střelnice, a to z důvodu zhoršeného stavu 
původnıh́o dřevěného parketu. V létě byly zahájeny práce s cıĺem 
dokončit vše včas na hodovou zábavu. Bohužel, kvůli nepřıźni 
počası́ jsme letos nemohli nový parket otestovat hodovým 
tancem. Snažili jsme se parket citlivě začlenit do areálu tak, aby 
harmonicky zapadal do okolnı ́přıŕody. Jakmile to bude možné, 
tak proběhne zatravněnı ́okolı ́parketu a výsadba okrasných keřů. 
Obecnı ́ úřad rovněž pořıd́il nový stan, který bude sloužit při 
pořádánı ́různých obecnıćh akcı.́

Vybudování	tanečního	parketu	
a	pódia	v	areálu	střelnice	

Velké poděkovánı ́patřı ́Janu Hrdličkovi za zařıźenı ́a koordina-
ci všech pracı.́

V loňském roce se nám podařilo zıśkat čtyři dotace. Prvnı ́byla na údržbu cyklotras, 
dıḱy nıž́ jsme mohli lépe pečovat o jejich čistotu. Dalšı ́dotace byla využita na zpevněnı ́
povrchu komunikace v průmyslové zóně. Také jsme čerpali dotaci na podporu mıśtnıh́o 
obchodu, kdy jsme přispıv́ali provozovatelům na provoznı ́ náklady. Poslednı ́ dotace 
byla určena na výsadbu zeleně. Již v loňském roce jsme vysázeli stromy a keře, a v tomto 
roce budeme v těchto aktivitách pokračovat. Výsadbu pro naši obec zajišťuje pan Jiřı ́
Lıźal.

Dotace,	které	se	podařily
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Kroniku, která pokrývá obdobı ́ od roku 1923 do roku 
2000 a je uchována v archivu v Rajhradě, jsme nechali 
zhotovit v kopii, aby byla dostupná i na našem obecnıḿ úřadě. 
Zde bude k dispozici k nahlédnutı,́ a to nejen v běžné úřednı ́
době, ale také při obecnı́ch slavnostech či významných 
výročıćh.

Dostupná	kronika

Projekt	Louka	
Jak jste si již mohli povšimnout, tak v minulém roce byla 

započata rekonstrukce dešťové kanalizace. Bohužel již na 
začátku nás neminuly komplikace a stavba, která se plánovala 
na léto se posunula na podzim. Avšak nynı ́jsou práce v plném 
proudu a věřıḿ, že dokončenı ́ nebude mıt́ velké zpožděnı.́ 
Vıḿ, že tato stavba zasahuje do života v obci, ale věřıḿ, že 
výsledek povede k většıḿu komfortu. 



Výhled	do	budoucna	
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Obchod

V tuto chvıĺi celou situaci řešıḿe, ale musıḿ upozornit, že pokud se ani tento obchod 
nebude dostatečně využıv́at, budeme nuceni zajištěnı ́obchodu zcela ukončit. Proto vás 
srdečně prosıḿ, abyste při běžných nákupech upřednostnili náš mıśtnı ́obchod a po-
mohli tak zajistit jeho budoucnost.

Všechny nás trápı ́situace kolem našeho obchodu. Mnozı ́ z vás již vıt́e, že současný 
obchod bude v tomto roce ukončen z důvodu nevýdělečnosti. Se zastupitelstvem jsme 
intenzivně hledali možnosti, jak zajistit zachovánı ́obchodu v našı ́obci. Jelikož jsme 
malá obec a pro velké řetězce nejsme atraktivnı,́ rozhodli jsme se prozkoumat možnost 
samoobslužného obchodu, na jehož realizaci se pokusıḿe zıśkat dotaci. 

V následujıć ıḿ roce bychom chtěli do obce 
pořıd́it chytrý box na poštu a zásilky. Součástı ́
boxu by byla i digitálnı́ úřednı́ deska, dı́ky 
čemuž by byly veškeré informace přehlednějšı.́ 
Na tento box budeme podávat dotaci. V přıṕadě 
zamı́tnutı́ dotace, nebudeme schopni box 
pořıd́it. Mıśto, kde box bude umıśtěn je ještě 
v diskusi, ale jednáme o 2 mıśtech. U obchodu 
na pravé straně, či zezadu zastávky. 

Chytrý	box

Vybudování	Betlému
Na poslednı́m rozsvı́cenı́ vánočnı́ho stro-

mečku se rozpoutala diskuse o nesvačilském 
betlému, který by měl být umı́stěn před 
obecnı́m úřadem, vedle vánočnı́ho stromu. 
Vybudovánı́ betlému si vzal na starost pan 
Zdeněk Balák. V prvnı ́fázi by měl být vytvořen 
pouze svatý pár, přičemž betlém by se postupně 
doplňoval o dalšı ́ postavy. Tıḿto bych chtěla 
poděkovat všem občanům, kteřı ́přispěli svými 
nápady, a panu Balákovi za ochotu a iniciativu 
při realizaci.

ilustrační	foto
(www.promestaobce.cz)

ilustrační	foto
(Betlém	Slavkov	u	Brna)



Chod	obce
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Dıḱy zvýšenému množstvı ́stıž́nostı,́ se na vás obracıḿe 
s žádostı ́o dodržovánı ́obecně závazné vyhlášky týkajıćı ́se 
pohybu psů na veřejných prostranstvıćh. Připomıńáme, že 
je povinnostı ́ každého majitele psa mıt́ svého čtyřnohého 
společnıḱa na vodıt́ku. Toto opatřenı ́nenı ́pouze formalitou, 
ale sloužı ́ k ochraně bezpečnosti všech občanů, ať už se 
jedná o malé děti, seniory, či ostatnı ́ pejskaře. Děkujeme, 
že svou ohleduplnostı ́ přispıv́áte k bezpečnému a přıj́emné-
mu prostředı ́v našı ́obci.

Žádost	o	dodržování	pravidel	
ohledně	pohybu	psů	na	vodítku

Upozornění	k	odkládání	větví	
u	jámy

Rádi bychom vás informovali o změně týkajıćı ́se 
ukládánı ́větvı ́a biologického odpadu mezi areálem 
střelnice a jamou. Doposud bylo možné větve na 
tomto mı́stě odkládat, avšak z několika důvodů, 
jako je zajištěnı ́ průjezdnosti do areálu střelnice, 
praktická organizace prostoru a také estetika okolı,́ 
už to bohužel nenı ́možné. Obec intenzivně pracuje 
na zřıźenı ́nového mıśta pro odkládánı ́tohoto druhu 
odpadu. Jakmile bude nové mı́sto připraveno, 
budeme vás neprodleně informovat. Děkujeme vám 
za pochopenı ́ a respektovánı ́ tohoto opatřenı.́ Vě-
řı́me, že společně zajistı́me, aby naše obec byla 
nadále čistá a přıj́emná pro všechny.

Poděkování	a	apel	na	třídění	odpadu
Rádi bychom vás ocenili a poděkovali vám za třıd́ěnı ́odpadu. Je vidět, že většina z vás 

si uvědomuje důležitost tohoto kroku pro životnı ́prostředı ́i naši obec. Bohužel, i přes 
snahu většiny obyvatel obce jsme upozorněni na riziko pokuty za nedostatečné třıd́ěnı.́ 
Pokuta, kterou bychom mohli obdržet, nenı ́zanedbatelná a mohla by negativně ovlivnit 
rozpočet obce, a tıḿ i dalšı ́investice a služby. Proto vás prosıḿe, abyste i nadále třıd́ili 
odpad a motivovali k tomu i své sousedy a blıźké. Společně můžeme udělat vıće! 
Děkujeme za vaši odpovědnost a ohleduplnost.



Kulturní	dění	v	obci

Maškarní	ples	
Koncem února obecnı ́úřad hostil vzácnou návštěvu z pohádkové řıš́e – princezny, 

rytıř́e, kovboje, motýlky, vıĺy a mnoho dalšıćh krásných postaviček. U� nor je obdobı ́
masopustu, a tak ani u nás v Nesvačilce nemohl chybět oblıb́ený dětský maškarnı ́ples.

Pro děti byl připraven bohatý program plný her, průvod masek a samozřejmě 
nesměla chybět ani oblı́bená tombola. Dı́ky �inančnı́m darům od Eurostanů, 
Kovotlačitelstvı ́ Hönig, Vinařstvı ́Pavla Husáka a od �irmy kontejnery Josefa Sedláčka, 
byla tombola bohatšı ́a tak i pro vıće dětı.́ I když dorazilo méně dětı,́ než jsme očekávali, 
atmosféra byla skvělá a všichni jsme si to užili. Pohled na nádherné masky byl opravdu 
nezapomenutelný.

Děkuji Terce Ondráčkové za organizaci.
									Eva	Bartáková

Mladšı ́děti předvedly pásmo lidových tanců, zatıḿco staršı ́tančily na pıśeň C�ervený 
šáteček a tradičnı ́verbuňk. Všechny děti byly nesmıŕně šikovné a tančily s nadšenıḿ 
i elegancı.́

Již třetıḿ rokem jsme se s nesvačilskými dětmi pravidelně scházeli od začátku zářı ́
na nácvicıćh na hody. Tradičně jsme vytvořili dvě skupinky dětı,́ celkem v počtu 
17. Mladšı ́děti ve věku od dvou do devıt́i let a staršı ́děti, nebo spıš́e slečny, ve věku od 
deseti do třinácti let.

									Eva	Bartáková

Spolu s Terkou Ondráčkovou jsme velmi rády, že děti majı ́o tuto krásnou tradici stále 
zájem. Hřeje nás u srdce, že jim můžeme předávat hodnoty a zvyky, které nás provázejı ́
už po mnoho generacı,́ a že vychováváme dalšı ́generaci stárek a stárků.

Hodové	tanečky
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Stejně jako v minulém roce, i letos proběhla 
oblıb́ená akce Podzimnı ́hranı.́ Děti si spolu s ro-
diči mohli vydlabat strašidelnou nebo roztomi-
lou dýni, přı́padně ji ozdobit malovánı́m. 
Součástı ́ programu bylo také tvořenı ́ papıŕo-
vých deštnı́čků. Pro děti byla připravena 
i zábava s podzimnı ́ tématikou v podobě křı-́
žovky a osmisměrky. Za jejich úspěšné vyřešenı ́
děti obdržely odměnu. Po kreativnıḿ tvořenı ́je 
čekal speciálnı ́úkol – najıt́ broučky před obec-
nıḿ úřadem, aby je mohly uložit k zimnıḿu 
spánku. Když byly všichni broučci nalezeni, 
vydali jsme se s rozsvı́cenými lucerničkami 
ke kapli, kde jsme je společně uložili. Děti jim 
na rozloučenou přednesly básničku, čıḿž jsme 
celou akci krásně zakončili.

Velké poděkovánı ́patřı ́Evči Rybové za jejı ́
pomoc při organizaci této akce.

Podzimní	hraní

Rozsvícení	vánočního	stromečku
Prvnı́ adventnı́ neděle již tradičně patřila rozsvěcovánı́ vánočnı́ho stromečku 

u obecnıh́o úřadu. Jsem velmi ráda, že se tato akce každým rokem těšı ́stále většıḿu 
zájmu. Program začal v 16 hodin, kdy si děti mohly tvořit ve vánočnı ́dıĺničce. Součástı ́
akce byl také jarmark, který se oproti loňskému roku opět rozrostl. Návštěvnıći si mohli 
prohlédnout a zakoupit výrobky z vosku, medovinu, med, sladké i slané ořıš́ky, domácı ́
sirupy, háčkované předměty, sladké dobroty a výrobky z 3D tiskárny. Nechyběl ani 
charitativnı ́stánek, do kterého tvořily výrobky nesvačilské děti. Celý výtěžek ve výši 
3 072 Kč byl věnován organizaci Logo, která pomáhá dětem i rodinám s neurovývojový-
mi poruchami. Zhruba v 17 hodin jsme společně rozsvıt́ili vánočnı ́stromeček a přitom 
si zazpıv́ali vánočnı́ koledy. Do budoucna však 
vıḿe, že je dobré předem rozdat texty pıśnı,́ aby se 
mohlo zapojit vıće zpěváků. Novinkou byl malý 
adventnı́ věnec, na kterém se každou neděli 
rozsvıt́ila dalšı ́svıč́ka. Věnec byl ozdoben výrobky 
dětı ́z vánočnı ́dıĺničky. Za výrobu věnce patřı ́velký 
dı́k Peti Ondráč-kové, za poskytnuté chvojı ́
mysliveckému sdruženı ́ Nesvačilka. Chtěla bych 
vám všem srdečně poděkovat za vytvořenı ́
nádherné vánočnı ́ atmosféry, která do našı ́ obce 
přinesla kouzlo Vánoc.
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Podzimní	setkání	
25. 11. 2025 se uskutečnilo tradičnı ́ podzimnı ́ setkánı ́ pro nesvačilské občany. 

Pro účastnı́ky bylo připraveno malé pohoštěnı́. V rámci setkánı́ předčı́tala pani 
Hönigová z kroniky, kdy jsme se dozvěděli, jaké bylo počası,́ co se pěstovalo, či jaký 
trestný čin se v Nesvačilce stal. Tento rok nebyla přıt́omna Jutolánka, jelikož jsme chtěli 
občanům poskytnout vıće prostoru pro sdıĺenı.́ 
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Vánoční	besídka

Eva	Bartáková

Vánočnı ́besıd́ka na obecnıḿ úřadě se již tradičně pojı ́s koncem adventu, a nejinak 
tomu bylo i letos. Besıd́ka proběhla v neděli 22. prosince a přinesla krásný předvánočnı ́
program. S�estnáct dětı ́ve věku od dvou do devıt́i let zarecitovalo básničky, zahrálo si na 
popletené čertıḱy a na závěr zazpıv́alo vánočnı ́ koledy. Bylo radostı ́ sledovat jejich 
nadšenı ́a talent, které vykouzlily úsměvy na tvářıćh všech přıt́omných. Jsme moc rádi, 
že jste si v předvánočnıḿ shonu našli čas, zastavili se a strávili hezké chvıĺe společně se 
svými dětmi. K vánočnı ́pohodě přispělo nejen milé vystoupenı ́dětı,́ ale také voňavé 
cukrovı ́a teplý svařák, které pomohly dotvořit svátečnı ́atmosféru. Poděkovánı ́patřı ́
panı ́Veronice Hrdličkové za krásný hudebnı ́doprovod dětı ́na klávesy a tradičně také 
panı ́starostce Tereze Ondráčkové za podporu a spolupráci při organizaci této akce. 



4. 1. 2025 proběhl třıḱrálový koncert Na křıd́lech Vánoc v nesvačilské kapli, kde nám 
zprostředkoval krásný kulturnı ́zážitek chrámový sbor z Měnıńa. Koncert byl doprová-
zen i mluveným slovem panı ́Zdeňky Kiršové. Výtěžek z dobrovolného vstupného bude 
použit na pořıźenı ́varhan. Všem moc děkujeme za účast. 

Tříkrálový	koncert	v	Nesvačilské	kapli	
a	Tříkrálová	sbírka	

Třıḱrálová sbıŕka se v nesvačilce konala 5. ledna. Letos bylo poprvé třıḱrálovým 
kolednıḱ ům požehnáno při mši svaté v Nesvačilské kapli panny Marie bolestné. O sbıŕku 
se postaralo 9 malých kolednıḱ ů z Nesvačilky a svým zpıv́ánıḿ se podařilo na Oblastnı ́
charitu Rajhrad vybrat krásných 19 485 Kč.

Výtěžek bude využit na pořıźenı ́ matracı ́ pro pacientská lůžka v hospici, obnovu 
vybavenı ́pohotovostnı ́mıśtnosti pro lékaře Domu léčby bolesti s hospicem sv. Josefa, 
renovace interiérů budovy hospice (výměna dveřı,́ malovánı ́a dalšı ́úpravy), rekonstruk-
ce podlahy v hospicové kapli, obnova vozového parku, �inančnı ́podpora aktivit dobro-
volnického centra a dobrovolnıḱů, podpora činnosti Charitnı ́záchranné sıt́ě, �inančnı ́
pomoc pro ukrajinské uprchlıḱy a na fond individuálnı ́pomoci.

Dana	Životská

Všem, kteřı ́otevřeli nejen své dveře, ale i svá srdce třıḱrálovým kolednıḱ ům, moc 
děkujeme!
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Prvnı ́jarnı ́výlet do národnıh́o parku Podyjı ́neodradil přes chladné a deštivé počası ́
odolné nesvačilské turisty. Všichni účastnıći od nejmenšıćh čtyřletých až po téměř 
sedmdesátileté borce zvládli deseti kilometrovou trasu s přehledem. Prvnı ́zastávka 
byla ve Vranově nad Dyjı,́ kde jsme navštıv́ili krásný zámek s bohatě zdobenými 
interiéry a panı ́průvodkyně svým výkladem zaujala i ty nejmenšı ́návštěvnıḱy. 

Poté jsme přejeli do obce C� ıž́ov, která byla v době komunismu z rakouské strany obe-
hnána ostnatým drátem a pozůstatky pohraničnıh́o prostoru jsou zde patrné dodnes. 

V Hardegské hospůdce jsme si pochutnali na výtečném obědě, přečkali prudký liják 
a vyrazili na zpátečnı ́cestu. 

Děti za svou snahu v mıśtnıḿ přıŕodovědném muzeu obdržely obtisky a pohlednice.

V rokli se děti občerstvené opečenými špekáčky vydaly podle indıćiı ́umıśtěných 
na okolnıćh stromech hledat poklad. Dřevěnou truhlu plnou dobrot nalezly u blıźkého 
vodopádu. Po rozdělenı ́odměny ponechaly uvnitř pár dobrot a truhlu umıśtily na vidi-
telné mıśto poblıž́ ohniště pro chudé pocestné. Poté jsme se přemıśtili do nejbližšı ́
vesnice kde nás vyzvedl autobus a přejeli do Předklášteřı ́u Tišnova. Prohlédli si zde 
klášter z 18. stoletı ́ s krásnou bránou nebes Porta Coeli. Občerstvili se v mıśtnıḿ 
klášternıḿ pivovaru a s dobrou náladou se vrátili domů. Poděkovánı ́patřı ́panu Zdenku 
Balákovi za úžasné tipy na výlety,  absolvovánı ́ trasy nadvakrát z důvodu kontroly 
průchodnosti terénu a ukrytı ́pokladu. 

Chtěli bychom také poděkovat obci Nesvačilka za �inančnı ́ podporu při výletech 
pro děti, jelikož mnohé vesnice i s daleko většıḿ počtem obyvatel, takové možnosti 
neposkytujı.́ 

Předposlednı́ řı́jnový vı́kend se uskutečnil dvoudennı́ výlet na malou Fatru. 
Vzhledem k termıńu a nadmořské výšce nás přivıt́alo nebývale teplé a slunečné počası.́ 
Sobotnı ́výstup Janošıḱovými dierami na sedlo Medzirozsutce či výstup na Velký Kriváň  
Chleb ze stanoviště lanovky zvládli i účastnıći s pohybovým omezenıḿ. Odměnou za 
námahu bylo večernı ́posezenı ́při dobrém vıńku a zpěvu za zvuku kytary. V neděli jsme 
navštıv́ili jeden z největšıćh hradů na Slovensku, Oravský hrad a na dřevěných pltıćh 
s mladými voraři hodinu pluli po proudu řeky Oravy do přıśtavu u Srdıč́ka. Vtipný 
komentář vyloudil úsměv na rtech všech účastnıḱů a byl tak parádnı ́tečkou za úžasným 
vıḱendem. 

									Iva	Husáková

21. 9. se konal výlet údolıḿ  podél řeky Bobrůvky do Trenckovy rokle. Cesta byla 
po předchozıć h vytrvalých deštıćh podmáčená, mıśty kvůli rozvodněné řece a popada-
ným stromům hůře průchozı,́ ale zdatnı ́nesvačilštı ́turisté zvládli i úsek vedený skalami, 
který se dal zdolat pomocı ́přepevněných řetězů. VZhledem k tomu, že mezi nejmladšı-́
mi účastnıḱy byly i čtyřleté děti, nezbývá než je pochválit za odvahu a vytrvalost. 

U budovy správy národnıh́o parku Podyjı ́nás očekávala odbornice na mıśtnı ́přı-́
rodnı ́ lokalitu a absolvovala s námi cestu do Hardeglu přes Hardeggskou vyhlıd́ku 
s výhledem na hrad a řeku Dyji. Poučila nás o vzácných orchidejıćh, bylinách a stromech 
rostoucıćh podél cesty. Dozvěděli jsme se i něco z historie pohraničnı,́ železné opony 
a nelehkém životě mıśtnıćh obyvatel za války i v obdobı ́totality. 

Nesvačilské	výlety	pořádané	
Ivou	Husákovou	a	Zdeňkem	Balákem

ilustrační	foto	NP	Podyjí	(www.znojmoregion.cz)
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Sbor	dobrovolných	hasičů

Dne	 30.	 4. se uskutečnilo tradičnı ́ pálení	 čarodějnic, které proběhlo v areálu 
střelnice. 

Dne 8.	5. jsme se podıĺeli na svěcení	nové	kaple. Přestože přıṕravy komplikoval 
silný déšť, který podmáčel terén, a počası ́nevypadalo přıźnivě ani v den akce, vše se 
zvládlo. Na mıśtě byly zajištěny dva	stánky	s	občerstvením, přičemž se ve výčepu 
vystřıd́alo celkem 15 dobrovolnıḱů. Akci jsme zakončili společným setkánıḿ v hasičské 
zbrojnici. 

Kemp	mladých	hasičů se letos konal ve dnech 24.–25.	8.
Dalšı́ významnou událostı́ byly nesvačilské	 hody, které proběhly ve dnech 

13.–15.	9.	2024. Na střelnici byl nově vybudován taneční	parket	a	pódium, což mělo 
usnadnit přıṕravy. Kvůli silným dešťům však nebylo možné na střelnici vstoupit, a proto 
jsme se těsně před akcı ́ rozhodli přesunout hody k hasičské zbrojnici. Tam jsme 
postavili stan	o	rozměrech	12×12	m, připravili parket a využili žatčanské	pódium. 
Výčep byl zajištěn v hasičské zbrojnici a na obecnıḿ úřadě během sobotnı ́ večernı ́
zábavy byl tanečnı ́parket, kde nám hrál DJ z Blažovic.Na neděli se nám počası ́zlepšilo, 
takže jsme mohli využıt́ připravené pódium i tanečnı ́parket. K tanci a poslechu hrála 
Slovácká	kapela	Romana	Horňáčka, s nıž́ jsme již domluveni na přıš́tı ́rok. Celkové 
přıṕravy improvizovaného zázemı ́i následný úklid zabraly celý týden.

Dne 26.	10. jsme s mladými hasiči zorganizovali sázení	stromků, a ještě tentýž den 
odpoledne se uskutečnila drakiáda. Na této akci se podıĺeli i mladı ́hasiči. 

Dne 30.	 11. jsme na návsi uspořádali zabíjačku, kde hlavnı ́ roli převzal řeznıḱ 
Zdeněk Balák. Postarali jsme se o pašıḱa vážıćıh́o 270 kg, který byl hlavnı ́atrakcı ́celé 
akce. 

Dne 23.	3. jsme zorganizovali sběr	železného	šrotu, při kterém se nám podařilo 
nasbıŕat 3400 kg. Ve stejný den jsme zároveň provedli úklid	obce. Součástı ́týmu byli 
i mladı ́hasiči. 

Zpráva	o	činnosti	SDH
Prvnı́ akcı́ letošnı́ho roku byla ostatková	 pochůzka	 po	 obci, která proběhla 

10.	2.	2024. 
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1. 3. 2025 Ostatky

22. 3. 2025 Sběr železného šrotu a úklid obce

30. 4. 2025 Pálenı ́čarodějnic

12. 12. 2025 VVH 

23.–24. 8. 2025 Kemp mladých hasičů 

13.–14. 9. 2025 Tradičnı ́hody

7. 6. 2025 Dětský den

25. 10. 2025 Sázenı ́stromků s MH a Drakiáda

29. 11. 2025 Tradičnı ́zabijačka

Plán	akcí	na	letošní	rok:
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V roce 2024 jsme s mladými hasiči uskutečnili celkem 20	aktivit, což je stejně jako v 
předchozıḿ  roce. Kromě pravidelných tréninků byly tyto akce zaměřeny na rozvoj 
dovednostı,́ týmové spolupráce a zážitky pro děti.

V současnosti máme mladé hasiče rozdělené do čtyř kolektivů: přípravka, mladší	
žáci, starší	žáci a dorostenci. Dohromady pracujeme s 34	dětmi ve věku od 3 do 18 let, 
které připravuje tým pěti vedoucıćh.

Zpráva	o	činnosti	mladých	hasičů	2024

Moje	zpráva	je	tradičně	rozdělena	do	tří	hlavních	oblastí:

1.	Hra	Plamen

23. 3. Akce Pojďme uklidit Nesvačilku – pravidelný úklid obce a okolı.́

Přehled	akcí	v	rámci	Hry	Plamen:

19. 4. Plněnı ́odznaků odbornosti – celkem 14 dětı ́zıśkalo odznaky, napr.̌ Strojnıḱ 
 (4 děti), Preventista (5 dětı)́ a dalšı.́

Hra Plamen je celostátnı ́soutěž pro mladé hasiče s dlouholetou tradicı ́(vznik v roce 
1972). Jejıḿ  cıĺ em je všestranný rozvoj dětı ́a motivace k budoucı ́ činnosti v dobrovol-
ných hasičských jednotkách. Aktivity jsou rozděleny do šesti okruhů, které postupně 
plnıḿe.

 Z 10 obrázků a jedné slohové práce postoupila literárnı ́práce do krajského 
 kola, bohužel kvůli chybě KSH se dále nehodnotila.

20. 4. Výlet do Vranova nad Dyjı ́– prohlıd́ka zámku po rekonstrukci.

7. 3. U� čast v celostátnı ́výtvarné soutěži Požárnı ́ochrana očima dětı.́ 

11. 1. Exkurze na HZS a ZZS Bučovice.

15.  2. Návštěva kina v Měnıńě, kde děti zhlédly pohádku Nerozlučná dvojka.
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7. 9. Krajské kolo 60 m překážek ve Znojmě. Mıš́a C�erná skončila na 29. mıśtě, 
 Honzıḱ  Koblıž́ek na 47. mıśtě.

9. 6. Krajské kolo dorostu ve Vyškově. Martin Mazúrek (14. mıśto) a Aleš Fiala 
 (11. mıśto) soutěžili v náročných podmıńkách. Organizace závodů nebyla 
 ideálnı ́ a navıć jsme si odvezli i úpal. Do republikového kola se kluci 
 nedostali.

11. 5. Závody na 60 a 100 m překážek v Hrušovanech. Postup na krajské kolo si 
 vybojovali Aleš Fiala (1. mıśto), Martin Mazúrek (4. mıśto), Mıš́a C�erná 
 (6. mıśto) a Honzıḱ  Koblıž́ek (8. mıśto).

26.–27. 8.  proběhl již tradičnı ́Kemp mladých hasičů. Sobotu jsme vyplnili tréninky 
 v požárnıḿ útoku a štafet 4×60m. Večer jsme promıt́ali na plátno pohádku. 
 Neděle patřila tradičně Bitvě o Nesvačilku, závod družstev dětı ́a rodičů 
 o Pohár Starosty SDH, letos byl kemp za obzvláště teplého počası,́ tak jsme 
 si pro děti připravili foukánı ́pěny které toho samozřejmě využily a zapojily 
 rodiče i vedoucı.́ Nakonec jsme mladé hasiče odměnili za nabyté výsledky 
 a znalosti.

7. 10. proběhl Závod hasičské všestrannosti a brannosti čtyřčlenných hlıd́ek 
 v Lelekovicıćh, letos s malou účastı.́ Staršı ́ žáci hlıd́ku nesložili, mladšı ́
 skončili na 7. mıśtě a přıṕravka na 4. mıśtě. Měli jsme dva mladšı ́žáky navıć,  
 tak jsme Katku Koskovou zapůjčili Veverské Bıt́ýšce, a ti se umıśtili o jednu 
 přı́čku lépe než naše hlı́dka. Martin Mazúrek vypomohl družstvu ze 
 Zbraslavy a doběhli na 3. mıśtě. Do krajského kola jsme se letos nedostali.

18. 5. Závody Plamene v Přıśnoticıćh – mladšı ́žáci obsadili 6. mıśto, do dalšıh́o 
 kola bohužel nepostoupili.

Závodní	úspěchy	v	rámci	Hry	Plamen:
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2.	Závody	Okresní	ligy	mládeže

8. 6.  se naši mladı ́hasiči zúčastnili závodů v požárnıḿ útoku při oslavách 100 let 
 SDH Hlıń a. Vyjeli jsme poprvé v hojné sestavě za všechny kategorie – 
 přıṕravka, mladšı ́i staršı ́žáci. Výsledkem bylo: Staršı ́žáci 1. mıśto, přıṕrav
 ka 2. mıśto a mladšı ́žáci 4. mıśto.

Zpráva	o	činnosti	výjezdové	jednotky	za	rok	2024

V požárnıḿ útoku a štafetě, letos jsme poprvé navštıv́ili Vyškovskou ligu. Majı ́ jinak 
udělané bodovánı ́než liga Brno - venkov a všech závodů se může zúčastnit i přıṕravka, 
což pro nás bylo velkým lákadlem, vzhledem k jejich úspěchům v minulých letech. 
Zúčastnili jsme se kola v Křižanovicıćh, kde se mladšı ́žáci umıśtili na 3. mıśtě a staršı ́na 
12. mıśtě. Celkově jsme body v lize nesbıŕali.

3.	Vedlejší	aktivity
7. 4.  ZHVB Nosislav – branného závodu se zúčastnili dorostenci Martin a Aleš, 
 Martin s menšıḿi komplikacemi na trati skončil pátý a Aleš svoji kategorii 
 ovládl.

7. 12. Mikulášské závody Těšany, závodu s hasičskou tématikou se zúčastnily Dvě 
 dvojice přıṕravky: Adélka Hrdličková – Maxim Kosek – 3. mıśto S� těpán 
 Barták Vivien Bartáková – 5. mı́sto Dvě dvojice mladšı́ch žáků Jan 
 Koblıž́ek – Katka Kosková – 3. mıśto Zuzanka Bartáková – Eliška Bartáková.
12. 12. ukončenı ́roku zde v sále Obecnıh́o úřadu, spolu jsme zhlédli sestřih videı ́
 z letošnıh́o roku, děti dostaly dárky a zahráli jsme si hry.

Vojtěch	Balák

9. 11.  požárnı ́dohled u pálenı ́větvı ́na jamě.

Jiří	Barták

6. 9.  výjezd na AED do Těšan. Jednotka vyjela v počtu 1+3 vozem CAS16 a zasahovala 
 společně s jednotkou z Moutnic, ZZS a PC�R.

16. 9. výjezd na provizornı ́ zajištěnı ́hráze v Z� idlochovicıćh. Jednotka vyjela vozem 
 CAS16 v počtu 1+4. Jednalo se o plněnı ́pytlů s pıśkem, které byli použity na 
 zajištěnı ́hráze u řeky Svratky V Z� idlochovicıćh za hřištěm. S námi zde zasahovali  
 i ostatnı ́dobrovolné jednotky a HZS Z� idlochovice.

21. 10. výjezd AED Těšany. Jednotka vyjela vozem CAS v počtu 1+2 a zasahovala 
 společně s jednotkou z Moutnic, ZZS a PC�R.

13. 9. výjezd na stavbu protipovodňové hráze na ulici Pořıč́ı ́v Brně. Jednotka vyjela 
 dopravnıḿ automobilem v počtu 1+4. Zde jsme se zapojili společně s profesio-
 nálnıḿi a dobrovolnými hasiči na zpevněnı ́a doplněnı ́protipovodňové hráze 
 u řeky Svratky. Zde hrozilo, že se následujıć ı ́den vylije řeka z koryta a zaplavı ́
 přilehlé domy a �irmy.

8. 5. V obci proběhlo svěcenı ́nové kaple a naše jednotka na této akci zabezpečovala 
 řıźenı ́dopravy a parkovánı.́ Vypomáhali nám jednotky z Moutnic, Těšan, Telnice, 
 Sokolnic a U� jezdu u Brna.
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Myslivecký	spolek

Rok 2024 se chýlı ́ke konci a my bychom touto formou chtěli shrnout vše, co se 
v tomto roce podařilo. Během roku proběhly myslivecké brigády, které byly zaměřeny 
zejména na zlepšenı́ podmı́nek pro zvěr.̌ V letnı́ch měsı́cı́ch se jednalo zejména 
o zajištěnı ́ dostatku vody, v zimnıćh měsıćıćh to byly opravy mysliveckých zařıźenı ́
a přikrmovánı ́zvěře. S přıćhodem podzimu začaly i hony, které trvaly až do konce roku. 
Spolek se dále podıĺel na řadě kulturnıćh akcı ́v obci, mezi kterými byl již tradičnı ́Košt 
destilovaného ovoce, střelby na asfaltové holuby a dětský den. Ke dni dětı́ bylo 
připraveno mnoho aktivit, jednalo se napřıḱlad o střelbu ze vzduchovky, skládačky, 
házenı ́s mıč́ky, přechod lana, poznávánı ́zvěře, stromů a rostlin. Pro staršı ́děti byly 
připraveny i osmisměrky a různé doplňovačky. Během dne byly připraveny i sokolnické 
ukázky. Po celý den byl pro děti připraven skákacı ́ hrad, který sklidil velký úspěch. 
Děti si rovněž mohly vyrobit vlastnı ́krmıt́ko a my věřıḿe, že je přes zimnı ́obdobı ́řádně 
využıv́áno. Soutěžıćı ́si také mohli všimnout dendrofonu, který se u střelnice nacházı.́ 
Za samotný dendrofon patřı ́velký dıḱ panı ́Erice Lıźalové a mıśtnıḿ občanům, kteřı ́se 
podıĺeli na výrobě. 

Uzávěrka soutěže je 1. 3. 2025. Pro zúčastněné 
bude připravena drobná odměna. 

Na zadnı ́straně výkresu je třeba doplnit jméno 
a přı́jmenı́, věk a bydliště. Soutěž nenı́ věkově 
omezena. Výkresy je možné odevzdat do schránky 
na adrese Nesvačilka 46, přı́padně je možné 
naskenovat a poslat na adresu:

Soutěž	pro	děti

hanalizalova@email.cz 

Tematicky bychom chtěli na krmıt́ko navázat, 
podpořit děti ve všıḿánı ́si drobného ptactva kolem 
nás a vyhlašujeme soutěž v kreslenı́ na téma 
PTA� C�CI V ZIME� . Děti by měly namalovat ptáčky, 
které je možné spatřit v  zimnıḿ obdobı ́u krmıt́ka 
(jinými slovy ty ptáčky, kteřı ́na zimu neodlétajı)́. 

Přejeme hodně štěstı,́ zdravı ́a úspěchů v  novém roce a těšıḿe se na dalšı ́shledánı.́ 
MS	Nesvačilka,	Hana	Lízalová

Chtěli bychom poděkovat všem, kteřı ́jsou ohleduplnı ́ a nenı ́jim lhostejné životnı ́
prostředı ́a zvěř kolem nás. Děkujeme, že při venčenı ́svých psıćh parťáků dodržujete 
všechna pravidla. 

ilustračnı ́foto, www.printitfree.net
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